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［摘 要］ 根据字森或参考字庥，从汉字部件的职能及组合方式中分析出造字意图，是

谓汉字的结构理据，简称字理。 在对外汉字教学领域，如果无视汉字部件的客观职能，而是视

大多数部件甚至笔画都具有”表意“功能，并把主观想象的”意义“赋予它们，从而附会出字符
的某一项语素义，本文称之为”字理膛说＂。 这种行为早已有之，且名称各异。 但由于对外汉

字教学不同于其它，所以这种方法应该慎用。
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[Abstract] According to the word source of Chinese characters or the reference of the source, 

previous scholars have analyzed the intention of character formation from the character component— 

如s is called the structure motivation of Chinese characters. In the field of teaching Chinese 

characters to foreigners, if we ignore the object function of character co_mponents while analyzing the 
intention of character building, but treat most com扣nent�, even the strokes as meaningful parts and 

give a subjective meaning to them in order to create a meaning to the morphemes, the present author 

thus calls this kind of method "subjective analysis of structure motivation. " This method has been 
existing for a long time and has different names. But it should rarely be used in teaching Chinese as 

a Second or Foreign language. 
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外国人初学汉字多有畏惧之感。 为了提高他们的兴趣，也为了培养他们汉字构形的
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0 本文是南京大学海外教育学院资助项目
“ e －时代的对外汉语分级教材＂的成果之一 。
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